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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Tirsdag den 10. december 2019 kl. 17- 20 

Bødkerporten 1M.   Lokale: Sidevognen 

REFERAT 
 

Efter mødet vil der være en bid brød. 

 

Indkaldt:  Kenneth F. Christensen, Charlotte H. Larsen, Sara Benzon, Tove S. Christensen, Ole 
Bested, Lene Korkmaz, Bent Roldgaard, Kristoffer Hannberg, Daniel Nuñez, Elena, Theis F. Groth-
Poulsen, Martin Lewinsky. 
Lasse Johansson (sekretær), Rune Stoltenberg (protokolfører). 

 

Gæster:  

Afbud:  Bent Roldgaard, Lise Zaar, Daniel Nuñez, Martin Lewinsky, Lene Korkmaz. 

Ikke fremmødt: - 

 
 

Pkt. Dagsorden REFERAT 

1.  Godkendelse af dagsorden 
 

Velkommen til nyvalgte elevrådsrepræsentanter. 

• Formand og Næstformand Elena og Theis. 

• Elevrådsvalget havde rekordstort stemmetal og 
lodtrækning med dertil hørende glæde og skuffelse. 
 

Meddelelse fra Tove. 

• Desværre sidste møde i bestyrelsen. Valgt igennem 
Erhvervs og Kontaktudvalget, men nu tiltrådt ny stilling 
pr. 21.10 som Direktør for alle erhvervsuddannelser I 
TEC, hvor arbejdsstedet ikke ligger i Hvidovre. 

 

• Kenneth (og Lasse). 

• Stort tillykke - du vil blive savnet. Tove har leveret et 
kæmpebidrag til et forbedret TEC-Ungdomsskole-
samarbejde med sin åbenlyse kompetence og særlig 
vinkel der har været til stor gavn for Ungdomsskolens 
udvikling. Berigende i sit bestyrelsesarbejde. 

 
Bestyrelsen godkender dagsordenen. 
 

2.  Spisemulighed i Ankomsthallen 
 
Fremlæggelse v. 
elevrådsrepræsentant Theis. 
 
Drøftelse 
 

Theis. 

• Elevrådet ønsker et andet madtilbud i ankomsthallen 
end gulerødder og æbler. Mange unge vælger 
tilbuddet fra, køber i stedet usundt i nærheden. 
Elevrådet ønsker at unge får muligheden for 
bespisning. Mere mad og mere variation. 

• Sidste år var der forsøgsbasis en rugbrødsuge, som 
gav gode erfaringer. 

 
Lasse. 

• God ide at undersøge det igen, om vi kan prioritere 
det. Vi ved allerede, at der kan være udfordringer med 
hygiejnegodkendelse. Som det er nu, er der 
begrænsninger for hvad der må produceres. Der er 
regler når formålet er at producere mad / drive salg. 

• Betaling kan skabe ulighed blandt eleverne.. 

• Helt eller delvis bespisning ? 



 

T:\Børn og Velfærd\Skoleområdet\Ungdomsskolen\Bestyrelse\2019-12-10\2019-12-10 Ungdomsskolebestyrelsen REFERAT NOTATER 2019-12-19 LJ.docx2 
 

• Økonomien skal være på plads. Hvad koster det at 
gøre køkkenet lovligt. 

 
Kristoffer. 

• AV vagterne varetager gerne opgave-men der vil så 
være nogle andre opgaver som ikke kan løses. Det 
skal med i overvejelserne. 

 
Formanden konkluderer: 
Det er en god ide, som skal undersøges nærmere. 
Vi skal have undersøgt den økonomiske konsekvens af 
indretning og drift. Vi skal have undersøgt volumen.  
 

3.  Meddelelser fra 

elevrepræsentanterne 

• Fra Ungdomsskolens elevråd 

• Fra Fælleselevrådet 
 

Orientering v. 
elevrådsrepræsentanterne 
 

Fra Ungdomsskolens elevråd. 

• Elena.Info om forestående julearrangement. Film og 
bingo fredag 13.12. soft ice maskine 

• Theis: der er allerede mange tilmeldinger, ca 50. 
prisen for deltagelse er sat ned til 25 kr pr snude, så 
alle kan være med. 

• Kristoffer: Gyseraften var en succes med 35 
tilmeldinger 

 

Fra Fælles Elevråd: 

•  Diskussionen sidst med folk fra Rådhuset (Simon) - 

forbud omhandlende Røgfri skole fylder en del.  

 

4.  Mødekalender for 2020 

Forslag til møderække v. 

formanden. 

 

Drøftelse mhp. beslutning 

 

Formanden fremlægger forslag til møderække 
 
Uge 9   Onsdag 26.2.2020 
Uge16  Onsdag 15.4.2020 
Uge 25 Onsdag 17.6.2020 
Uge 34 Onsdag 19.8.2020 
Uge 41 Onsdag 7.10.2020 
Uge 50 Onsdag 9.12.2020 
 

Bestyrelsen vedtager møderækken som fremlagt. 
 

5. u

s

s

e 

Økonomi 

Bilag 1: Regnskabsrapport JAN-
NOV 2019. 
Fremsendes inden mødet. 
 
Orientering v. 
ungdomsskoleinspektøren. 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer. 
Hvert år budgetterer vi bygningsomkostninger i 3, 
kvartal. I år forventer vi større rul end tidligere, i 
nærheden af 5%.: 

• Fordi vi har holdt projekter tilbage for at tilpasse dem 
rationelt til en potentiel ny virkelighed med bl.a. 10.-
klasser – vi havde flere håndværkeraftaler fra primo 
dec. 

• Fordi vi ikke kunne komme komme i gang pga. KB’s 
udskydelse af afklaring. 

• En vedtagelse af planen vil gøre, at der kan laves 
praktiske forbedringer- i en koordineret, rationel proces 
for Ungdomsskolens afdelinger. 

• Derfor ser økonomien ud- at der er et forholdsvis stort 
ubrugt beløb som var afsat til forventede koordinerede 
ændringer. 

• Fælles elevråd lav forbrugsprocent, fordi vi ønsker at 
kunne komme til venskabsby i Finland- derfor 
overføres til forventet ekstra omkostning i 2020. 
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• Ole: It support, udgift til Heltidsundervisningen er 
steget voldsomt. Lasse: forklaringen er bl.a. 
implementering af Aula og ny hjemmeside. 
 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

6.  Høring om Kommunal 
rammeaftale om 
konfirmationsforberedelse 
Bilag 2: Høringsbrev - rammeaftale 
Bilag 3: Kommunal rammeaftale om 
konfirmationsforberedelse 
Bilag 4: NOTATARK til høringssvar 
 
Drøftelse og beslutning om 
høringssvar. 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer. 

• Kommunal rammeaftale om 
konfirmationsforberedelse. 

• Har ikke betydning i dagligdagen, idet 
heltidseleverne i forvejen har fleksible skemaer. 

• Notatark / Udkast til høringssvar. 
 
Drøftelse. 

• Ærgerligt at eleverne ikke kommer til motionsdagen 
fredag uge 41 - Enighed omkring dette rundt bordet. 

 
Bestyrelsen beslutter 
at udkastet til høringssvar fremsendes som fremlagt. 

 

7.  Høring om opdateret udgave af 
styrelsesvedtægten mm for 
folkeskolerne. 
Bilag 5: Høringsbrev - 
styrelsesvedtægt 
Bilag 6: Styrelsesvedtægt for 
skolevæsenet i Hvidovre Kommune 
- efterår 2019 
Bilag 7: Regler for valg til 
skolebestyrelser i Hvidovre 
Kommune - efterår 2019 
Bilag 8: NOTATARK til høringssvar 
 
Drøftelse og beslutning om 
høringssvar. 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer. 

• De nye ændringer handler overordnet om en 
uddelegering til den enkelte skolebestyrelse af 
kompetencen til at vedtage regler for gennemførelse af 
skolebestyrelsesvalg.  

• Desuden sikrer styrelsesvedtægten, at minimum en 
repræsentant fra skolebestyrelsen skal deltage i 
beslutningen om, hvem der tilbydes ansættelse som 
skoleleder. 

• Ændringerne findes i § 2 og § 25 i styrelsesvedtægten 
og i kapitel 2 og 3 samt i de to eksempler i bilaget. 

• Desuden sikrer styrelsesvedtægten, at minimum en 
repræsentant fra skolebestyrelsen skal deltage i 
beslutningen om, hvem der tilbydes ansættelse som 
skoleleder. 

• Ændringerne findes i § 2 og § 25 i styrelsesvedtægten 
og i kapitel 2 og 3 samt i de to eksempler i bilaget.   

• Notatark / Udkast til høringssvar. 
 
Drøftelse. 
Bilag 7 s. 5 nederst: 

• Tove, Sara mfl: Høringssvarets forslag omsorgsrolle er 
for blødt formuleret. Skal præciseres mere skarpt, så 
ikke enhver kan få overdraget valgret og valgbarhed. 
En jurist bør se på en skarpere formulering.    

• Ole: Hvordan med Ungdomsskolebestyrelsen når der 
kommer 10. klasse. 

• Lasse: Bilagene her vedrører den nuværende 
skolestruktur. Der er ikke truffet beslutning om ny 
skolestruktur. Man kan formode, at 
Ungdomsskolebestyrelsens forældrerepræsentation 
tages op, hvis man beslutter Helhedsplanen og lægger 
10. klasse ind i Ungdomsskolens organisation og 
ledelse. 

• Formanden foreslår, at særlige forkortelser skrives i 
fuld længde. 

 
Formanden indstiller endelig, at 
ungdomsskoleinspektøren tilretter Notatark / Udkast til 
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høringssvar jf. de faldne bemærkninger, så formanden 
derefter kan indsende høringssvaret.  

 
Bestyrelsen beslutter formandens indstilling. 
 

8.  Høring om ny kultur- og 
fritidspolitik 
Bilag 9: Høringsbrev - ny kultur- og 
fritidspolitik 
Bilag 10: Udkast til Kultur- og 
fritidspolitik 2019-2021 
Bilag 11: NOTATARK til høringssvar 
 
 
Drøftelse og beslutning om 
høringssvar. 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer. 

• Kultur og Fritids opgaver jf. bilag 10 
o Stille faciliteter til rådighed 
o Understøtte kulturformidling samt være 
o Digitalt orienteret. 
 

• Hvidovre Ungdomsskoles opgaver: 
o Undervisningsforløb i ungdomskultur 
o Trivsel for den enkelte i sunde samværs-

fællesskaber 
o Opsporing og intervention 

 

• Notatark / Udkast til høringssvar. 
 
Drøftelse. 

• Hvad med generation røgfri? Røg nævnes vist kun én 
gang i materialet, og slet ikke i ungesammenhæng 
eller i foreningssammenhæng. 

• Hvidovre har meget fokus på sundhed, senest med 
røgfri skoletid og arbejdstid. 

• Rygning, især i forbindelse med ungeaktiviteter, bør 
også adresseres tydeligere i en kommende Kultur- og 
fritidspolitik. 

 
Bestyrelsen beslutter 
at ungdomsskoleinspektøren tilretter Notatark / Udkast til 
høringssvar jf. de faldne bemærkninger, så formanden 
derefter kan indsende høringssvaret. 
 

9.  Kommende høring om 
Kvalitetsrapporter 
Bilag 12: Tidsplan for arbejdet med 
kvalitetsrapporter 
 
Orientering v. 

Ungdomsskoleinspektøren. 

 

Drøftelse mhp. bestyrelsens 

tidsplan for udarbejdelse af 

høringssvar.  

 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer. 

• Rapporterne / høringsmaterialet frigives efter dette 
møde, og høringssvar skal være indgivet 7. januar. 
 

Bestyrelsen beslutter 
at der etableres mailhøring. Høringsmaterialet sendes 
ud til bestyrelsen, som kan kommentere. Bestyrelsen 
skal svare tilbage inden den 6. januar om morgenen kl. 
08. Derefter formulerer formanden høringssvar sammen 
med ungdomsskoleinspektøren. 

10.  Revision af vedtægter for Fælles 

Elevråd 

Bilag 13: Justeret procesplan for 

revision af vedtægter for 

Fælleselevrådet v3 2019-10-09 

Bilag 14: FORSLAG 

Fælleselevrådets vedtægter 

 

Orientering v. 

Ungdomsskoleinspektøren. 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer 

•  Jf. bestyrelsens procesplan præsenteres i dag 
udkastet til reviderede vedtægter, som 
ungdomsskolebestyrelsen kan drøfte og tilpasse. 

• Udkastet er blevet til efter flere drøftelser med 
Fælleselevrådet. 

• Første gang uformelt drøftet af det tidligere 
Fælleselevråd ved mødet 3/6-19 i KB-salen. 

• Anden gang drøftet på Fælleselevråds møde 22/10-
2019 på Ungdomsskolen. 

• Det er meningen nu, at ungdomsskolebestyrelsen skal 
tilpasse kommentere mhp. godkendelse af et forslag, 
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Drøftelse mhp. indstilling til BUV. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, 
at bestyrelsen drøfter forslaget og 
indstiller til BUV, at det godkendes. 
 

som derefter sendes til at der kan sendes et forslag 
med videre til Børne- og Uddannelsesudvalget med 
bestyrelsens indstilling til endelig vedtagelse. 
 

• Fælleselevrådets forslag til ændringer jf referat af 
22/10-19:  

o - Punkt 1. Eleverne ønsker nyt navn: 
”Hvidovre Kommunes Fælleselevråd” i stedet 
for ”Fælleselevrådet i Hvidovre Kommune”.  

o - Under ”Valg og sammensætning” (punkt 16, 
17, 18 og 19): Eleverne ønsker ikke at vælge 
en formand, næstformand eller to 
suppleanter 

o de ønsker en flad struktur. 
o Eleverne mener selv, at de kan vælge 

repræsentanter til SKOK osv.  
  

• Det sidste på side 5, som vedrører formand og 
næstformand samt suppleanter ønskes også fjernet 
grundet ovenstående.  
 

Drøftelse 

• God mødeskik eller demokratisk mødekultur? Det 
første bedst 

• Ved hvert Fælleselevrådsmøde bør der ved mødestart 
vælges ordstyrer i elevrådet, og det kan ikke være 
samme ordstyrer. Samme person må ikke vælges hver 
gang. 

 
Bestyrelsen beslutter 
at ungdomsskoleinspektøren tilretter udkastet til nye 
vedtægter jf. de faldne bemærkninger, så formanden 
derefter kan sende det til Børne og Uddannelsesvalget 
med indstilling om at godkende vedtægterne. 
 

11.  Meddelelser med betydning for 
ungdomsskolebestyrelsen. 
 

A: Meddelelser fra formanden. 

 

B: Meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afdeling + 

Heltidsafdeling. 

Bilag 15: Orientering om tiltrådte og 

fratrådte medarbejdere 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

 

D. Meddelelser til og fra 

Skolekontaktrådet. 

 

E. Meddelelser til og fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

F. Meddelelser fra 

bestyrelsesmedlemmerne i øvrigt.  

 

A Formanden 

• . 
 

B Ledelsen 
Generelt 

 
Almenafdelingen 

• Medarbejdere tilgang og afgang siden sidst. Der 
uddeles og indsamles Bilag 15: Orientering om tiltrådte 
og fratrådte medarbejdere 

• Ekstra urolige elever på flere hold. Pædagogisk 
understøtning og i grelle sager flere grader af 
tænkepause / karantæne fra undervisningen. 

• Også fokus på medarbejderne: Sikkerdrift og 
arbejdsmiljø. 

• Der sættes ekstra aftenvært på alle 
undervisningsdage, hvis opgave er udelukkende at 
være på holdene. 

• Kursusdag den 10. januar for alle medarbejdere med 
oplæg om elever der udfordrer og er udfordrende. 

 
Heltidsafdelingen 

• Flere udfordrede elever- fagligt svage. 2 indstillet til 
visitationet andet sted hen. 
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• Vikarpulje brugt som ekstra ressource- god løsning så 
vi bedre kan tilgodese den enkelte elev. 

• Påtaget os flere opgaver direkte henvist fra Center for 
Skole og Uddannelse. 

• Afklarende forløb/ henvisning af elever 

• En af eleverne vandt lokalt skakmesteskab.. 

• Etableret flere forestående virksomhedspraktikker 

• Etableret brobygningsforløb med TEC 
 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

• .Julefrokost forude…. 
 
D. Meddelelser fra Skolekontaktrådet. 

• Ønske om at have lange briller på hvor vil vi gerne 
have vores folkeskole hen? Fået flere vinkler samt 
spændende input. 

 

E. Meddelelser til og fra Folkeoplysningsudvalget. 

• Møde forrige uge 
 

F. Meddelelser fra bestyrelsesmedlemmerne i øvrigt.  

• - 
 

12. .  Eventuelt. 

 

Intet 

 

. 

 

 
 


